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ESPAI OBERT DE LA FACULTAT DE DRET 
 
Lloc: Barcelona 
Data: 26 de gener del 2022 
Hora d’inici: 16.45 
Hora d’acabament: 18.00 
 
Assisteixen:  
Dotze membres del Espai Obert de Dret, que consten a l’acta d’assistència. 
 
En Jordi Solsona Sanjuan 
Membre d’aquest espai obert 
Secretari del CEUPF 
 
En Pol Villaverde 
Representant de les associacions al ST 
 
N’Ada Font 
Estudiant en pràctiques del CEUPF 
 
Ordre del dia: 
Previ. Lectura i aprovació de l’acta anterior en cas de no haver-se ja aprovada a l’Espai Obert 
anterior. 
 
1. Benvinguda a càrrec del Secretariat Tècnic. 
 
3. Aprovació dels acords presentats a la Coordinadora General passada del 17 de gener: 
a) Nomenament dels candidats proposats i presentats a la Comissió de Política Lingüística 
de la UPF —na Cristina Tolosa Sevilla, en Marc Jodar Domínguez i n’Oriol Buscà Riu. 
 
b) Nomenament dels candidats proposats i presentats a la Comissió per la CoVid-19 de la 
UPF —en Joan Soriano Guardia (representant a la C. G. per l’E. O. del CEUPF Mar) i en 
David Paredes i Pelejà (rep. a la C. G. per l’E. O. de la Facultat de Dret). 
 
c) Proposició d’un reglament del CEUPF amb el següent contingut: 
«Els Espais Oberts deleguen als membres representants a la Coordinadora General la 
capacitat de nomenament provisional de membres a les comissions internes de la Universitat 
Pompeu Fabra, quan fos absolutament necessària la ràpida provisió d’un comissari en 
representació dels estudiants, que en tot cas haurà de ser ratificat en l’Espai Obert 
immediatament esdevenidor. A tals efectes, les cartes de motivació que els candidats són 
obligats a presentar seran posades a disposició dels estudiants integrants dels Espais Oberts 
per a poder decidir amb la deguda deliberació.» 
 
d) Aprovació de la delegació de competències per a l’organització de la Fira d’Associacions 
a la Comissió d’Associacions del CEUPF i que la data en que es realitzi l’edició 
esdevenidora sigui del 23 al 25 de febrer d’enguany. 
 
e) Sobre les revisions dels exàmens: Es reben queixes de tots els representants dels Espais 
Oberts, a arrel d’un punt alçat per en Joan Soriano (rep. de l’E. O. del CEUPF Mar) sobre 
les disminucions de la nota dels exàmens en haver demanat revisió un estudiant, que es 
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conclou ser contràries a l’article 88.2 de la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del Procediment 
Administratiu Comú de les Administracions Públiques estatal†, sobre el que hi ha hagut 
pronunciaments favorables de tribunals a la interpretació contrària a l’abaixament de la 
nota en fase de revisió que adopten els representants. Al si de la Coordinadora General es 
proposa fer arribar les queixes al vicerector de comunitat universitària, en Pablo Pareja, 
instant-lo a una solució favorable a aquesta interpretació. 
 
f) Aprovació dels pressupostos presentats per la Coordinadora General per al 2022:* 
1r.— Destinar 950 € a la impressió en paper de les dues edicions esdevenidores de la revista 
Àgora del Consell d’Estudiants (trimestres 2n i 3r d’enguany). 
 
2n.— Destinar 1.700 € a reserva per al primer trimestre de l’any acadèmic vinent per a la 
maquetació i impressió de la primera edició de la revista Àgora del curs vinent. 
 
3r.— Destinar 2.000 € a la contractació d’un servei extern independent a la Universitat 
Pompeu Fabra que realitzi un informe sobre la presència efectiva del català a les aules més 
enllà del disposat formalment als plans docents. 
 
4t.— Reservar el romanent de 350 € no destinats en les partides ja dites a despeses 
extraordinàries sobrevingudes de caràcter urgent. 
 
3. Ratificació dels candidats presentats durant el primer i el segon trimestres a les 
comissions de la UPF, i dels síndics presentats a òrgans externs de representació 
estudiantil de la UPF, nomenats irregularment per la Coordinadora General i el Secretariat 
Tècnic sumàriament. 
 
4. Espai lliure de decisió, propostes, precs i preguntes. 
 
Desenvolupament de la sessió: 
 
Previ. Lectura i aprovació de l’acta anterior 
Aquest secretari procedeix a la lectura de l’acta de la sessió anterior, del dia 19 d’octubre 
de 2021, a què aquest espai obert fou convocat en conjunt amb els de la resta del Campus 
de la Ciutadella sota el nom d’Espai Obert Ciutadella. 
 
S’aprova l’acta per assentiment.  
 
1. Benvinguda a càrrec del Secretariat Tècnic 
Aquest secretari explica l'organigrama del CEUPF, que en Pol Villaverde completarà; 
mentre prepara la presentació, es decideix seguir amb l’ordre. 
 
2. Aprovació dels acords presentats a la Coordinadora General passada de 17 de gen. 
 
Nomenament dels candidats proposats i presentats a la Comissió de Política Lingüística: 
Aquest secretari resol un dubte sobre el procediment de nomenament d'estudiants a la 
Comissió. 
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No havent consens en la ratificació de la terna de candidats proposats per la Coordinadora 
General, es procedeix a la votació conforme al següent: 
—Vuit (8) vots a favor; 
—Vint-i-u (21) vots en contra, dinou (19) del quals, delegats; 
—Cap vots en blanc. 
 
Amb això, l’Espai Obert de la Facultat de Dret no ratifica la terna dels candidats presentats 
per al C. G. 
 
Com que no hi ha ratificació de la decisió presa a la C. G., es procedeix a l’elecció entre tots 
els candidats a la Comissió de Política Lingüística, conforme al següent: 
—a en Nicolás Forcadell Bordoy, cap vots; 
—a n’Oriol Buscà Riu, un (1) vot; 
—a en Marc Jodar Dominguez, vint-i-dos (22) vots; 
—a en Matías Díaz Roqueta, vint-i-sis (26) vots;  
—a en Melcior Arcarons Amat, vint-i-dos (22) vots; 
—a en Sergi Tura Tudela, dos (2) vots; 
—a en Luca Furment, un (1) vot; 
—a na Duna Tur, cinc (5) vots; 
—a na Cristina Tolosa Sevilla, set (7) vots. 
 
Per tant, aquest espai obert escull a en Marc Jodar Dominguez, en Matías Díaz Roqueta i 
en Melcior Arcarons Amat. 
 
Presentació d’en Pol Villaverde de l’organigrama del CEUPF: 
En Pol Villaverde projecta una presentació per a complementar l'explicació del CEUPF 
d'aquest secretari, que ha estat preparant mentre es tractava l’anterior. 
 
Nomenament dels candidats proposats i presentats a la Comissió per la CoVid-19:  
S’aprova per consens la ratificació dels candidats proposats per la Coordinadora General. 
 
Proposició del Reglament del CEUPF per al nomenament de comissaris a les comissions 
de la UPF: 
S’aprova per consens el text del reglament íntegre.  
 

Aprovació de la delegació de competències per a l’organització de la Fira d’Associacions 
a la Comissió d’Associacions del CEUPF i que la data en que es realitzi l’edició 
esdevenidora sigui del 23 al 25 de febrer d’enguany: 
Aquest secretari explica breument quin és l’objectiu de la Mostra o Fira d’Associacions.  
 
S’aprova per consens la delegació de la competència de la Coordinadora General en la 
Comissió d’Associacions per a la organització de les fires o mostres d’associacions, i que 
la d’enguany sia entre el 23 i el 25 de febrer d’enguany.  
 
Sobre les revisions dels exàmens: 
La Coordinadora General proposa fer arribar les queixes al vicerector de comunitat 
universitària, en Pablo Pareja, instant-lo a una solució favorable a aquesta interpretació 
contrària a la reforma in peius de la nota dels exàmens en fase de revisió voluntària. 
 
S’aprova per consens la dita proposta. 
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Aprovació dels pressupostos presentats per la Coordinadora General per al 2022: 
S’aprova per consens la primera partida pressupostària, de 950 €.  
 

Es debat sobre el cost que té la revista Àgora sobre el total del pressupost del CEUPF. En 
David Paredes explica que aquest tema ja s'havia parlat de forma àmplia a l'anterior 
reunió d’aquesta Coordinadora General. En Martiño Neira complementa aquesta 
informació dient que el que ja s'ha pagat va ser amb el pressupost de l'any passat, 2021. 
Aquest secretari esclareix que aprovar aquest pressupost no vol dir de facto que s'hagi de 
dur a terme la revista Àgora el curs vinent. Aquest secretari, com a membre d’aquest 
Espai Obert, opina que la Revista Àgora és molt cara i mostra la seva disconformitat a 
destinar bona part del pressupost del CEUPF en aquesta partida, concretament en la 
reserva de 1.700 €. Altres membres de l'Espai Obert opinen en la mateixa línia. També 
esclarim que la reserva per a la revista Àgora fa referència al cost total —edició, 
maquetació i impressió—, però que s'hauria de tenir en compte que el pressupost 
d'aquest any ha estat considerablement més car que el dels anys anteriors. També 
esclarim que la versió on-line es continuarà mantenint. Altres membres de l'Espai Obert 
de Dret posen en dubte l'efectivitat d'imprimir la revista; en canvi, opinen que la versió 
on-line és positiu mantenir-la. Aquest secretari informa a l’Espai Obert que el CEUPF té 
una assignació anual de 5.000 €. En David Paredes esclareix que el debat sobre la Revista 
àgora es troba en la seva impressió. 
 
No hi ha consens en la segona partida, de 1.700 €, i es procedeix a votació, que és com 
segueix: 
—tres (3) vots a favor; 
—set (7) vots en contra; 
—cap abstencions. 
 
Amb això, aquest espai obert no l’aprova. 
 
Martiño Neira argumenta a favor de la tercera partida pressupostària, de 2.000 €. 
Argumenta que és una manera científica de saber si realment es compleix la llengua de 
docència, és una manera de saber l'estat de la llengua. Altres membres de l'Espai Obert 
de la Facultat de Dret argumenten en contar de gastar bona part del pressupost en 
aquesta partida. 
 
En Pol Villaverde abandona la sessió a les 17.50 h. 
 

Es celebra una votació sobre la 3a partida pressupostària. 4 vots a favor, 4 vots en contra 
i 1 vot en blanc. 
 
No hi ha consens en la tercera partida, de 2.000 €, i es procedeix a votació, que és com 
segueix: 
—quatre (4) vots a favor; 
—quatre (4) vots en contra; 
—una (1) abstenció. 
 
Amb això, aquest espai obert s’absté. 
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N’Ignasi Vives i en Pau Duran abandonen la sessió a les 17.53 h. 
 
S’aprova la quarta partida pressupostària, de 350 €, per consens.  
 
 
3. Ratificació dels candidats presentats durant el primer i el segon trimestres a les 
comissions de la UPF, i dels síndics presentats a òrgans externs de representació 
estudiantil de la UPF, nomenats irregularment per la Coordinadora General i el 
Secretariat Tècnic sumàriament 
En David Paredes argumenta que el més adient i eficaç és procedir a la ratificació després 
que hi hagués algun assistent a qui no acabava de semblar correcte. 
 
S'aprova la regularització dels nomenaments per consens. 
 
4. Espai lliure de decisió, propostes, precs i preguntes 
 
Es comenta que seria bo executar activitats per tal d'integrar als estudiants estrangers; així, 
podríem integrar més als estudiants estrangers i, a més, podrien conèixer millor la llengua 
local i els estudiants locals podrien conèixer llengües estrangeres. En David Paredes 
comenta que es pot ser mentor d'un estudiant d'Erasmus. 
 
Abandona la sessió un membre de l'Espai Obert a les 18.00h 
 
Un membre de l'Espai Obert comenta que com a alternativa al pressupost presentat seria 
bo destinar diners a la Unitat de Gènere. Aquest secretari comenta que no es podria 
destinar una part del pressupost del CEUPF en una partida que no és pròpia, com des del 
Servei d’Atenció a la Comunitat Universitària (SACU) ja ens hauria fet saber juntament 
amb el Vicerectorat de Comunitat Universitària. 
 
En David Paredes comenta que seria bo destinar una part del pressupost a les beques 
menjador. Aquest secretari diu que no es podria fer aquesta proposta pel mateix motiu que 
l'anterior proposició. 
 
Acords: 
1. S’aproven els candidats en Marc Jodar Dominguez, en Matías Díaz Roqueta i en Melcior 
Arcarons Amat a la Comissió de Política Lingüística de la UPF. 
 
2. S’aprova per consens el nomenament els candidats proposats i presentats a la Comissió 
per la CoVid-19 de la UPF —en Joan Soriano Guardia i en David Paredes i Pelejà. 
 
3. S’aprova la proposició de reglament del CEUPF sobre els nomenaments a les 
comissions de la UPF. 
 
4. S’aprova per consens la delegació de competències per a l’organització de la Fira 
d’Associacions a la Comissió d’Associacions del CEUPF i que la data en que es realitzi 
l’edició esdevenidora sigui del 23 al 25 de febrer d’enguany. 
 
5. S’aprova instar al vicerector de comunitat universitària, en Pablo Pareja, a una solució 
favorable a la prohibició de la pràctica de disminució de nota a les revisions d’examen. 
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6. S’aproven les partides pressupostàries número primera, de 950 €, i quarta de 350 €. No 
s’aprova la partida pressupostària segona, de 1.700 €. L’espai s’absté en la tercera, de 
2.000 €. 
 
7. Es ratifiquen els candidats presentats durant el primer i el segon trimestres a les 
comissions de la UPF i els síndics del CEUPF a òrgans externs realitzats irregularment 
durant el primer trimestre. 
 
 
Havent-se exhaurida la totalitat de l’ordre del dia i havent-se tractat tot allò que ha estat 
menester, mano l’aixecament de la sessió, de la qual jo, com a secretari del Consell 
d’Estudiants, estenc la present acta. 
 
La present l’estenc en sis pàgines enumerades correlativament. 
 
 
El secretari del CEUPF 
 
 
 
 
 
Jordi Solsona Sanjuan 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

•CONSELL D’ESTUDIANTS DE LA UNIVERSITAT POMPEU FABRA• 
•ESPAI OBERT DE LA FACULTAT DE DRET• 
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